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منافع ملی برای مسئولان فدراسیون فوتبال اهمیتی ندارد
گفت وگوی »ایران« با مهسا قربانی، داور بین المللی که برای قضاوت در جام جهانی فوتبال زنان دعوت شده است

در حالی که دو داور زن ایران )مهســا قربانی و انسیه 
خباز مافی نــژاد( کاندیدای قضــاوت در جام جهانی 
فوتبال زنان هستند اما  VAR و قضاوت در مسابقات 
مــردان، باعث شــده این دو داور کشــورمان شــانس 
خــود را برای حضور در مســابقات مهم جام جهانی 
از  پــس  و   ۲۰۲۰ ســال  در  فیفــا  بدهنــد.  دســت  از 
تعیین لیســت ۱۵۶نفــره داوران و کمــک داوران، به 
فدراسیون های عضو نامه ای ارسال کرد و الزاماتی را 
در زمینه داوری زنان در نظر گرفت و از فدراسیون ها 

خواســت آن را رعایت کنند. در نامه ای که فیفا برای 
فدراســیون ها ارسال کرده چندین مورد مطرح شده 
کــه ۲مــورد آن از اهمیت ویــژه ای برخوردار اســت و 
بی توجهی فدراســیون فوتبال ایران به این دو مورد، 
باعث کمرنگ شدن شــانس داوران زن ایرانی شده 
است. به گزارش ایسنا، مورد اول استفاده و کار کردن 
داوران بــا تکنولــوژی VAR و دیگــری قضــاوت زنان 
در مســابقات فوتبال مــردان اســت. در حال حاضر 
VAR  بــه یکــی از عادی ترین و رایج تریــن امکانات 

جهان فوتبال تبدیل شــده و بیشــتر لیگ های دنیا از 
کمــک داور ویدیویــی اســتفاده می کنند امــا در ایران 
خبــری از ایــن تکنولــوژی نیســت و اصــاً کســی هم 
 VAR نمی دانــد چــه زمانی ممکن اســت صاحــب
شــویم. عــاوه بر این تا به حال هیــچ داور زن ایرانی 
در مســابقات فوتبــال مــردان کشــورمان قضــاوت 
نکــرده و ایــن موضوع در شــرایط فعلی تــا حدودی 
دور از دســترس است، اما آیا شــرایط باید به همین 
شکل باقی بماند؟ فیفا در نامه خود به این موضوع 

هــم تأکید کرده و همین امر باعث شــده بســیاری از 
کشورها قضاوت مسابقات مردان را به زنان بسپارند 
و حتــی در ســال های اخیــر  در کشــورهای عربی نیز 
به کرات دیده شــده اســت.  البته نماینده های ایران 
هنوز شــانس دارند تا در لیســت نهایی قــرار بگیرند 
اما این منوط به توجه و حمایت فدراســیون اســت؛ 
فدراســیونی کــه ایــن روزها غرق در حواشــی اســت 
و ظاهــراً فرصتــی بــرای رســیدگی و توجــه به چنین 

مواردی ندارد!

مخالفت هــا بــا تأییــد صاحیــت مهــدی تــاج 
فدراســیون  ریاســت  انتخابــات  در  حضــور  بــرای 
فوتبال ادامه دارد و این موضع گیری ها به مجلس 
نیز کشــیده شــده اســت. نصــرالله پژمانفــر رئیس 
کمیســیون اصــل ۹۰ مجلس شــورای اســامی، در 
پیامــی توئیتــری حضور مهــدی تــاج در انتخابات 
فدراســیون فوتبــال را غیرقانونــی اعام کــرد. این 
نماینــده مجلــس نوشــت: »تــا زمانــی کــه پرونده 
فســاد در قرارداد ویلموتس تعیین تکلیف نشــده 

و افــراد از اتهامــات وارده تبرئــه نشــدند، حضــور 
افــراد مذکور در انتخابات فوتبال قانونی نیســت.« 
نکتــه حائز اهمیــت اینکه اگر به عقیــده مقام های 
قضایی و سیاســی، مهــدی تــاج صاحیت حضور 
در رأس فدراســیون فوتبال را ندارد، بهتر اســت از 
راهش وارد شــود تا ســند و مدرکی به دست فیفا و 
ای اف ســی داده نشود. البته موضع گیری علیه تاج 
کــه در قرارداد عجیب ویلموتــس و تبعات مالی و 
معنوی سنگینی که به فوتبال مان تحمیل کرد نفر 

اول شــناخته می  شــود، بیــن فوتبالی هــا هم وجود 
دارد. بازیکن ســابق تیم ملی و پرسپولیس معتقد 
اســت حکایــت بازگشــت مهــدی تــاج بــه عرصــه 
انتخابات فدراسیون فوتبال، همان جمله ای است 

که می گوید متهم به محل جرم برمی گردد.
رحیم یوســفی با اشــاره به ثبت نام مهدی تاج 
در انتخابــات فدراســیون فوتبال بــا وجود عملکرد 
ضعیفــی کــه در دوره مدیریتش داشــت، دیروز به 
تســنیم گفــت: »ایــن ضعف اســت که وقتــی یکی 

ناکارآمــد بــوده بــه ایــن راحتــی اجــازه می دهنــد 
دوبــاره ثبت نــام کنــد. شــما چــه اثــری از خــود در 
فوتبــال گذاشــتید کــه حــالا می خواهیــد برگردید؟ 
ایــن حکایت جمله معروف متهم به صحنه جرم 
برمی گردد اســت. کســی که آن قرارداد وحشتناک 
با ویلموتس را به فوتبال ایران تحمیل کرد باز هم 
می خواهــد رئیس فدراســیون شــود. هــر چند این 
موضوعی عجیب به شــمار می رود، امــا در فوتبال 

ما این گونه مسائل عادی است.«

بی توجهی فدراسیون 
فوتبال به اتفاق تاریخی 
داوری زنان ایران!

موضع گیری علیه تاج برای 
بازگشت به فدراسیون فوتبال 

ادامه دارد

 باید از اتهامات
تبرئه شود

بازگشت وحید امیری به زمین چمن
وحیــد امیــری کاپیتــان تیم ملــی و مهــره کلیــدی پرســپولیس که در 
بازی هــای مقدماتــی جــام جهانــی ۲۰۲۲ از ناحیــه کمــر مصدوم شــده 
بــود، پــس از آنکه بــا لباس پرســپولیس مقابــل ذوب آهن با برانــکارد از 
زمین خارج شــد تن بــه عمل جراحی از ناحیه دیســک داد. در حالی که 

برخــی خبرگزاری هــا هفتــه پیــش 
نوشــته بودنــد ایــن بازیکــن خاق 
که مورد اعتماد دراگان اســکوچیچ 
در تیــم ملــی و یحیــی گل محمدی 
جــام  بــه  اســت،  پرســپولیس  در 
تمرینــات  او  نمی رســد،  جهانــی 
خــود را در مرکز ملی فوتبال از ســر 
گرفته اســت. بــر این اســاس دیروز 
دکتــر علیرضــا شــهاب، فیزیوتراپ 
تمرینــات  کــه  فوتبــال  ملــی  تیــم 
زیــر  را  بازیکــن  ایــن  اختصاصــی 
نظــر دارد، گفــت: »همــه مــا وحید 
امیــری را با سختکوشــی و پایبندی 
به رفتارهای حرفه ای می شناسیم، 
خوشــبختانه امــروز اولیــن جلســه 

نرم دوی امیری در زمین چمن انجام شــد. بازگشت ورزشکاران به زمین 
بــازی بعــد از انجــام جراحی، موضوع بســیار تخصصی و مهمی اســت، 
بــرای همیــن باید با یک شــیب مایــم و برنامه ریزی دقیق انجام شــود. 
امیری در حال گذراندن این پروســه اســت و همه تاش ما رساندن او به 

سطح ایده آلی است که از او انتظار می رود.«

اردوی تیم فوتبال خاتون بم در قزاقستان
تیــم خاتــون بم قهرمان فصل گذشــته لیــگ برتر فوتبــال زنان برای 
برپایی اردویی ۱۳ روزه به قزاقســتان می رود. این تیم که برای شرکت در 
جام باشــگاه های آســیا خود را آماده می کند، هفتم مرداد راهی می شود 
تا ضمن ادامه تمرینات دو مســابقه دوستانه با تیم های قهرمان و نایب 
قهرمان لیگ زنان این کشور برگزار کند. ایمان فرزین، مشاور مدیرعامل 
باشــگاه خاتون بم در این باره می گوید: »دو مسابقه دوستانه با تیم های 
قهرمان و نایب قهرمان لیگ زنان قزاقســتان هماهنگ شــده اســت. هر 
دو این تیم ها در فصل جاری مسابقات لیگ قهرمانان زنان اروپا حضور 
دارنــد و بــه دلیــل تقابل بــا تیم هــای قدرتمنــد اروپایی همچون بارســا، 
بایــرن مونیــخ و لیون و همچنین بــه دلیل اســتفاده از بازیکنان خارجی، 
می توانند حریفان مناســبی برای مــا به منظور محک زدن توان فنی تیم 
باشند.« تیم خاتون بم از همانجا راهی ازبکستان می شود تا روزهای ۲۵ 
مرداد تا 4 شهریور به مصاف رقبای آسیایی خود برود. گفتنی است سال 
پیش تیم شهرداری سیرجان برای نخستین بار راهی این رقابت ها شد و 

عنوان نایب قهرمانی جام باشگاه های آسیا را کسب کرد.

انتقاد شدید سرمربی سابق فاینورد از جهانبخش

مردم از عملکرد او خوشحال نیستند!
تیــم فوتبــال فاینــورد روز یکشــنبه در یــک بــازی تدارکاتی بــه مصاف 
المپیک لیون فرانســه رفت و با ۲ گل شکست خورد. علیرضا جهانبخش 
بازیکن ایرانی فاینورد در این مســابقه نیمکت نشــین بود و در دقیقه ۶۳ 
وارد زمین شــد اما نتوانســت مانــع باخت تیمش بشــود. روب جاکوبس، 
بازیکــن و ســرمربی ســابق تیــم فاینــورد در پایان این مســابقه بشــدت از 
جهانبخش انتقاد کرد و خواســتار جدایی این وینگر ایرانی از فاینورد شد. 
جاکوبــس گفــت: »نمی دانم وقتی بــه جهانبخش بــازی می دهید هدف 
چیســت؟ بهتر اســت یک نفــر از وارکنورد )تیم های پایــه فاینورد( در تیم 
حضــور داشــته باشــد. مــردم از عملکــرد جهانبخش راضی و خوشــحال 
نیســتند. او بازیکــن بزرگــی بوده اســت امــا دیگــر نمی تواند کار بیشــتری 
انجــام بدهــد.« جهانبخــش پیــش از این در تیم هــای نایمخــن و آلکمار 
هلنــد عملکــرد بســیار درخشــانی داشــت و ســپس بــه برایتــون انگلیس 

منتقل شــد؛ هرچنــد که آنجا نتوانســت بــه عملکرد 
خوبــش ادامه بدهد و فصل گذشــته به هلند و تیم 
فاینورد بازگشــت. جاکوبس بیان کرد: »جهانبخش 
می تواند به تیم اکسلسیور کمک کند یا تیم نایمخن 

و NAC بــردا او الان بازیکنــی بــرای فاینــورد 
نیســت.« ایــن انتقــادات از جهانبخش در 

حالــی مطرح می شــود کــه ایــن بازیکن 
در دو بــازی تدارکاتــی گذشــته تیمــش 

یونیــون  و  اتریــش  ســالزبورگ  برابــر 
بلژیــک عملکــرد خوبــی داشــت و 

مشــخص نیســت کــه جهت گیری 
این انتقادات تخریبی است یا نه.

لیگ برتر بیست و دوم قرعه کشی شد
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 گروه ورزشــی/ مراســم قرعه کشــی بیســت و دومین دوره لیگ برتر فوتبال 
دیــروز بــا حضــور نماینــدگان ۱6 باشــگاه لیــگ برتری برگزار شــد. میرشــاد 
ماجدی سرپرست فدراسیون فوتبال، صادق درودگر رئیس کمیته بازاریابی 
ســازمان لیــگ، محمدرضــا کشــوری فرد سرپرســت ســازمان لیگ، ســهیل 
مهــدی مســئول کمیته مســابقات و برخی دیگــر از اعضای ســازمان لیگ و 
فدراســیون نیز از دیگر شــرکت کنندگان در این مراسم بودند. پیش از شروع 
مراسم جام قهرمانی بیست و دومین دوره لیگ برتر در راهروی سالن قرار 
گرفت و تعدادی از نمایندگان تیم ها با آن عکس گرفتند. میرشاد ماجدی، 
سرپرســت فدراسیون فوتبال به عنوان نخســتین سخنران در مراسم حاضر 
شــد و پــس از صحبت های او کلیپی از قهرمانی اســتقال در فصل گذشــته 
و آماده ســازی جام لیگ بیســت و دوم پخش شــد. ابتدای مراسم مجریان 
برنامــه ورود تیم هــای ملوان و مس کرمان به لیگ برتر را                            خیرمقدم گفتند. 
ابراهیم میرزاپور، دروازه بان اســبق تیــم ملی و محمدرضا مهدوی، مدافع 
ســابق ســرخابی ها جزو نفراتی بودند که گوی ها را از گلدان شیشه ای خارج 
کردند تا مراســم قرعه کشــی آغاز شود. براساس قرعه کشــی دربی پایتخت 
بازی رفت )دربی ۹۹( در هفته دوازدهم به میزبانی استقال و بازی برگشت 
هفتــه بیســت و هفتــم بــه میزبانــی پرســپولیس برگــزار خواهد شــد. دربی 
اصفهــان هــم در هفته پنجم بین تیم های ســپاهان و ذوب آهن به میزبانی 
ســپاهان برگزار می شــود. در هفته اول استقال میزبان ســپاهان است تا در 
همان شــروع لیگ شــاهد دیدار بزرگ و تقابل دو سرمربی پرتغالی باشیم. 
در ایــن هفتــه، پرســپولیس در اصفهان میهمــان ذوب آهن اســت. گل گهر 
سیرجان میزبان تراکتور است و فولاد در خوزستان به مصاف صنعت نفت 
آبادان خواهد رفت. در دیگر دیدارهای هفته نخست، نفت مسجدسلیمان 
بــه مصاف مــس کرمان می رود و آلومینیــوم در اراک میزبان هوادار اســت. 
نســاجی هم در خانه پذیرای مس رفســنجان خواهد بود و پیکان در تهران 
به مصاف ملوان خواهد رفت. براساس اعام مسئولان برگزاری لیگ، قرار 
است مسابقات لیگ برتر به صورت فشرده تا آبان ماه و تا پیش از آغاز جام 
جهانــی برگزار شــود. در صورتی که تمام بازی ها 5 روز یک بار انجام شــود، 
سازمان لیگ می تواند ۱۵ هفته )نیم فصل نخست( را پیش از جام جهانی 
برگــزار کنــد. گفتنی اســت لیگ برتــر بیســت و دوم، جمعه ۲۱ مــرداد ۱۴۰۱ 

شروع خواهد شد که بعد از ایام تاسوعا و عاشوراست.

رضایت ساپینتو از اردوی ترکیه و هشدار به رقبا 
بیانی: استقلال از رفتن دانشگر و حسین زاده ضرر کرد

توضیحات قاسمپور درباره دلایل ابقای اسکوچیچ
قرار است در جلسه ای درباره آینده کمیته فنی تصمیم گیری شود

گروه ورزشی/ اردوی تیم فوتبال استقال 
در حالــی دیروز در ترکیه پیگیری شــد که 
شــاگردان ســاپینتو پــس از لغو ســومین 
بــا  اردو  ایــن  در  خــود  دوســتانه  دیــدار 
الوکره، یک جلســه تمرینی برگزار کردند 
پرداختنــد.  تیمــی  کارهــای  مــرور  بــه  و 
در ایــن تمریــن کاوه رضایــی، مهاجــم 
اســتقال که پــس از عقد قــرارداد با این 
تیــم بافاصلــه به ترکیــه رفته بــود بعد 
آبی هــا  گروهــی  تمرینــات  در  روز   ۲ از 
حاضر شــد. رضایی جــزو با کیفیت ترین 
مهاجمان ســال های اخیر فوتبــال ایران 
است که اگر با مشکل مصدومیت روبه رو 
نباشــد، می توانــد بــه قدرتمندتر شــدن 
خط حمله اســتقال کمک زیــادی کند. 
اردوی اســتقال در ترکیــه روز جمعه به 
پایان می رســد و مسئولان استقال طبق 
درخواست کادرفنی در حال برنامه ریزی 
بــرای فراهم کــردن چند بازی دوســتانه 
پس از بازگشــت به تهران هســتند. طبق 
ترکیــه  در  خوبــی  اردوی  آبی هــا  اخبــار 
ســاپینتو،  ریــکاردو  و  کرده انــد  برگــزار 
سرمربی پرتغالی اســتقال رضایتش را 
از رونــد آماده ســازی ایــن تیــم در اردوی 
ترکیــه اعام کــرد. او بــا انتشــار متنی در 
را  فصــل  »پیــش  نوشــت:  اینســتاگرام 
پشــت ســر می گذاریم! دیدن کار گروهی 
سخت و روحیه فوق العاده تیمی، عالی 
اســت. در روزهــای پیــش رو تمرینــات و 

تســت های بیشــتری خواهیم داشــت تا 
فصل را به بهترین شــکل ممکن شــروع 
کنیم.« خبر دیگر در خصوص اســتقال 
یزدانــی  ســیاوش  تاش هــای  آخریــن 
بــرای بازگشــت بــه جمــع آبی ها اســت. 
بعد از معافیت محمدحســین مرادمند 
از ســربازی و بازگشت به اســتقال، حالا 
ســیاوش یزدانــی، دیگــر بازیکــن ســرباز 
آبی هــا هــم آخریــن تاش های خــود را 
برای بازگشت به جمع آبی پوشان به کار 
گرفته است. بعد از اینکه یزدانی متوجه 
شد نمی تواند با قبولی در آزمون دکتری 
به اســتقال برگردد، حالا او قصد دارد از 
راه کفالت پدرش بتواند شرایط بازگشت 
بــه اســتقال را فراهــم کنــد. در این بین 

ملــوان هــم به دنبــال این بازیکن اســت 
و اگــر ســیاوش یزدانــی نتوانــد معافیت 
را  بگیــرد، دوران خدمتــش  از ســربازی 
در ملــوان پشــت ســر خواهــد گذاشــت. 
استقال در فصل بیست و دوم بازیکنان 
تأثیرگــذاری همچــون محمد دانشــگر و 
حســین حســین زاده را در خــط دفــاع و 
حملــه در اختیار نــدارد چرا که دانشــگر 
بــه ســپاهان پیوســت و حســین زاده هم 
احتمالاً لژیونر خواهد شد. شاهرخ بیانی، 
پیشکسوت استقال در خصوص جدایی 
ایــن ۲ بازیکــن اظهار داشــت: »باشــگاه 
اســت.  بازیکنــان  ایــن  جدایــی  مقصــر 
دانشــگر مدافــع خوبــی بــود و جایگزین 
کــردن چنین بازیکنی کار ســختی اســت 
خصوصاً اینکه به یکی از رقیبان استقال 
در راه قهرمانی پیوســته اســت. از ســوی 
دیگــر بازیکنــی مثل حســین زاده بــا این 
شــرایط ســنی خــوب بــه چــه دلیــل بند 
جدایــی در قــراردادش وجــود دارد تا به 
راحتــی بتوانــد از اســتقال جــدا شــود؟ 
برخاف اینکــه می گویند پــول خوبی به 
اســتقال رســیده بــه نظــرم این بنــد به 
ضرر استقال بود و می شد یکی دو سال 
دیگر با چند برابر این رقم حسین زاده را 
فروخــت و نمی دانم چرا چنین بندی با 
ایــن رقم پاییــن در قــراردادش گنجانده 
بودند. به هر جهت استقال از رفتن این 

دو بازیکن ضرر کرد.«

گروه ورزشــی/نام کمیته فنی فدراسیون 
فوتبــال پــس از تشــکیل جلســه و اعام 
عدم صاحیت دراگان اســکوچیچ برای 
هدایــت تیم ملــی فوتبال ایــران در جام 
جهانــی، بیش از پیش ســر زبان ها افتاد. 
گرچه رأی این کمیته توسط هیأت رئیسه 
فدراســیون وتــو و اســکوچیچ در ســمت 
خود ابقا شــد. در این شــرایط قرار اســت 
در جلســه ای در مــورد ادامــه فعالیــت 
کمیتــه فنــی فدراســیون تصمیم گیــری 
بــه  بــا اشــاره  شــود. ابراهیــم قاســمپور 
نگرانی هایــی کــه بــرای تیم ملــی وجود 
دارد، گفت: »مشــکاتی وجود داشت که 
انعکاس پیدا کرد و یک سری از بازیکنان 
صحبت کردند که شایســته نبــود. اگر در 
کمیتــه فنی تصمیمی هم گرفته شــد بر 
همین مبنا بود. بایــد مدیریت قوی تری 
صــورت می گرفــت و اگــر این مشــکات 
ادامه داشــته باشــد، قطعاً به تیم لطمه 
وارد می شــود. امیدواریــم بــا تصمیمــی 
کــه در هیأت رئیســه گرفته شــد، تغییر و 
تحولاتــی در کادرفنــی صــورت بگیــرد تا 
بی نظمی نباشــد و بین بازیکنــان و کادر 
فنی اتحادی به وجود بیاید.« ســخنگوی 
کمیته فنی فدراسیون فوتبال که با برنامه 
گفت وگــو  ورزشــی«  »تهــران  رادیویــی 
می کرد، افزود: »کمیته فنی تمام مسائل 
را بررســی کرد و فقط مشکات مدیریتی 
و  ندادیــم  قــرار  مدنظــر  را  اســکوچیچ 

مباحــث فنی ســرمربی تیم ملــی را هم 
بررســی کردیم. تمام مســائل بررســی و 
به این جمع بندی رســیدیم کــه با توجه 
بــه نزدیکــی بــه جــام جهانــی، انتخاب 
مربــی ایرانی برای تیم ملی بهتر اســت . 
یک موضوعی که مدنظر اعضای هیأت 
رئیسه فدراســیون قرار گرفت این بود که 
می گفتند ما باید یک پولی بابت برکناری 
اســکوچیچ بدهیم و مربی جایگزین هم 
پول دیگری می خواهد و آیا در این زمان 
کــم مربی جدید می تواند تغییری ایجاد 
کنــد؟ مــا با توجه بــه این مســائل به این 
نتیجه رســیدیم که یک مربــی ایرانی که 
کاریزمای قوی دارد، می تواند مشــکات 
تیم ملی را حل کند که این اتفاق نیفتاد. 

در هر صورت اعضای هیأت رئیســه این 
تصمیم را گرفته اند و خودشــان هم باید 
پاســخگو باشــند. اگــر ارگان یا ســازمانی 
مثــل وزارت ورزش و فدراســیون فوتبال 
و  می کننــد  جمــع  دورهــم  را  تعــدادی 
قبول شان هم دارند باید به نقطه نظرات 
ایــن  آنهــا احتــرام بگذارنــد و چنانچــه 
اتفــاق نیفتــد کــه الان هم به این شــکل 
عمل شده، بودن کمیته فنی هیچ دلیل 
خاصی نمی تواند داشــته باشد. از سویی 
بعضی از دوستان به خاطر مشکاتی که 
دارند کمتر می توانند در جلسات شرکت 
کننــد و مــا تصمیــم گرفتیم هفتــه بعد 
جلســه ای تشــکیل دهیم تا درباره آینده 

کمیته فنی تصمیم گیری کنیم.«
ë اسکوچیچ امروز به ترکیه می رود

دراگان اسکوچیچ پس از برگزاری جلسه 
با اعضای هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
در تاریخ ۲۱ تیر به اروپا بازگشت. سرمربی 
تیم ملــی پس از دیدار با شــهاب زاهدی 
در اتریــش امــروز بــه ترکیــه مــی رود تا از 
تمریــن تیم هــای ایرانی که در این کشــور 
اردو برگــزار کرده اند، بازدید کند. در حال 
حاضر تیم هایی مثل اســتقال، تراکتور، 
هوادار و ســپاهان مشــغول برگزاری اردو 
در ترکیه هستند و نساجی نیز چهارشنبه 
به این کشور می رود. طبق برنامه مدنظر 
ســرمربی کروات اردوی بعدی تیم ملی 

۲۰ شهریور آغاز خواهد شد.

محمدمحمــدی ســدهی/ مســابقات جام جهانی 
فوتبال زنان تابستان ۲۰۲۳ به میزبانی کشورهای 
اســترالیا و نیوزلنــد برگــزار می شــود و در این بین 
مهســا قربانی داور وســط و انســیه خباز مافی نژاد 
کمــک داور، دو داور زن کشــورمان ایــن شــانس 
را دارنــد کــه بــه عنــوان اولیــن داوران زن ایرانــی 
ایــن  در  داوران زن محجبــه  اولیــن  و همچنیــن 
آشــفته  وضعیــت  امــا  بزننــد  ســوت  رقابت هــا 
فدراســیون فوتبــال و بی توجهــی مســئولان ایــن 
فدراسیون باعث شده شانس انتخاب این داوران 
کمرنگ شــود و در صورت ادامــه این روند به طور 

کامل از دست برود. 
مهســا قربانی، داور فوتبال زنــان در خصوص 
گفــت:  »ایــران«  خبرنــگار  بــه  فعلــی  شــرایط 
»مســابقات جــام جهانی زنان تابســتان ســال 
آینده برگــزار و لیســت داوران چهار ماه قبل 
از برگــزاری این مســابقات اعام می شــود، 
بــا توجــه به این موضــوع می توانیــم هنوز 
امیدوار باشــیم کــه در صــورت همکاری 
مســئولان فدراســیون فوتبال کشورمان 
بــرای نخســتین بــار در جــام جهانــی 
قضاوت کنیم. البته نباید رؤیایی فکر 
کنم چرا که مسئولان فدراسیون 
فوتبال کشورمان برای قضاوت 
ما در این مســابقات مهم هیچ 
گونــه اقدامی انجــام نداده اند و 
به نوعی در خواب ناز هستند.« 
او صحبت های خود را این گونه 
ادامه داد: »متأسفانه اولویت های 
مسئولان فدراســیون ما چیز دیگری 
اســت و در صورتــی کــه مســئولان مــا از 
خواب بیدار شوند، می توانیم در جام جهانی 
قضاوت کنیم. متأسفانه ما که VAR نداریم 
و نمی توانیم مســابقات مردان را در کشور 
خودمــان قضــاوت کنیــم به ایــن دلیل از 
مســئولان می خواهیــم شــرایطی فراهم 
کنند تا به کشــورهای دیگر اعزام شــویم و 

این الزامات فیفا را انجام دهیم.«
ایــن داور بین المللــی فوتبــال زنــان 
در خصــوص اهمیــت قضــاوت داوران 
زن ایرانــی در جام جهانــی افزود: »این 

فرصتی فوق العاده برای داوران زن ایرانی اســت 
و این گونه نیســت کــه ما دائم به مســابقات مهم 
دعوت شویم و در این مسابقات قضاوت کنیم. به 
این دلیل باید هرچه زودتر الزامات فیفا را عملی 
کنیــم تــا بتوانیم در جــام جهانی زنــان حداقل از 
تیم داوری نماینده داشــته باشــیم. ســال گذشته 
دوره هــای VAR را در امارات گذراندم و توانســتم 
تمامی لایسنس ها را با موفقیت پشت سر بگذارم 
اما الزامات فیفا مهمتر از لایســنس VAR است و 
بایــد تجربه کار کردن با این تکنولوژی و همچنین 
قضــاوت مســابقات مــردان را داشــته باشــیم که 
متأســفانه هیــچ کدام از ایــن الزامــات را نداریم و 

هیچ گاه این شرایط برای ما فراهم نبود.«
خبرهایــی  روز  هــر  »مــا  افــزود:  قربانــی 
درخصوص قضــاوت داوران خانم در مســابقات 
مردان در لیگ های معتبر دنیا و حتی کشــورهای 
اطراف مــان می شــنویم امــا خودمان هیــچ گاه در 
این مسیر گامی برنداشتیم. من و آقای فغانی در 
ســال ۲۰۲۰ برای قضاوت در جام جهانی انتخاب 
شــدیم و از آن زمــان تاکنــون فدراســیون فوتبــال 
حتــی یــک قدم هــم برای مــا برنداشــت و در کل 
این موفقیت های داوران حاصل تاش خودشان 
فدراســیون  بــرای  داوران  فدراســیون.  نــه  اســت 
اهمیتی ندارند و این بی توجهی مســئولان نسبت 
به داوران غم انگیز اســت.« او بیان داشت: »فیفا 
پــس از دیــدار تیم هــای ایــران و لبنــان در مرحله 
مقدماتــی جام جهانــی قطر که در مشــهد برگزار 
شد، نامه ای به فدراسیون فوتبال ایران ارسال و بر 
این الزامات تأکید کرد. من همان زمان با میرشاد 
ماجدی، سرپرســت فدراســیون و اعضــای هیأت 
رئیسه فدراسیون جلساتی برگزار کردم و پیشنهاد 
دادم که من و خانم مافی نژاد را به خارج از کشور 
اعزام کنند تا این دو الزام مهم فیفا را کسب کنیم 

اما متأسفانه به پیشنهاد من پاسخی داده نشد.«
این داور فوتبال زنان گفت: »فیفا بعد از ارسال 
آن نامه حتی با فدراســیون های فوتبال در سراسر 
دنیــا تمــاس گرفت و اهمیــت ایــن دو موضوع را 
بــه اطــاع فدراســیون های مربوطه رســاند، پس 
از ایــن اتفاق رقابت ســختی بین تمامی کشــورها 
صورت گرفت و فدراســیون های کشــورهای دیگر 
ســریعاً اقداماتــی در ایــن خصوص انجــام دادند 

بجــز فدراســیون فوتبــال ایــران که موضــوع برای 
مســئولان ما اهمیتی نداشــت. مــا از این موضوع 
کاماً اطاع داریم و اخبار کشورهای دیگر را دنبال 
می کنیــم و می بینیم کــه حتی کشــورهای اطراف 
مــان هم تاش می کننــد تا الزامــات مدنظر فیفا 
را برای داوران شــان فراهم کننــد.« قربانی افزود: 
»56 داور بــرای قضــاوت مســابقات جام جهانــی 
زنــان از سراســر دنیــا انتخــاب شــده اند و من خبر 
مســابقات  قضــاوت  تجربــه  داور   55 کــه  دارم 
مــردان را دارنــد و تنهــا من هســتم که مســابقات 
آقایــان را قضاوت نکــرده ام. داوران ایرانی چه در 
بخــش زنان و چه در بخش مردان، داوران بســیار 
خوبی هســتند و در صــورت حضور در مســابقات 
مهــم می تواننــد کیفیــت خــوب شــان را بــه دنیا 
نشــان دهنــد. مثــل همان اتفاقــی که بــرای آقای 
علیرضا فغانی و خانم گاره ناظمی در فوتســال 
افتاد و اینها توانســتند نظر فیفــا را با قضاوت های 
خوب شــان جلب کنند.« او در پاسخ به این سؤال 
که فدراسیون فوتبال چه اقداماتی می تواند انجام 
دهــد؟ بیان کرد: »فدراســیون فوتبــال می تواند از 
روابط خوب خود با کشــورهای همســایه استفاده 
کند تا ما بتوانیم با حضور در کشــورهای دیگر هم 
قضاوت با VAR را تجربه و هم مســابقات فوتبال 
مردان را قضاوت کنیم. متأسفانه تمام کوتاهی ها 
از ســوی حســن کامرانی فــر، دبیــرکل فدراســیون 
فوتبــال اســت. او پیــش از ایــن داور بین المللــی 
بــوده و از اهمیــت قضــاوت داوران زن ایرانــی در 
جــام جهانی اطــاع دارد اما نمی خواهــد که این 
موضوع عملی شــود. برای مســئولان فدراســیون 
مهم نیســت که ما بتوانیم این تجربه فوق العاده 

را داشته باشیم.«
از  دوبــاره  انتقــاد  بــا  زنــان  فوتبــال  داور  ایــن 
کامرانی فر و مسئولان فدراسیون افزود: »مسئولان 
فدراســیون تنها در پیشــبرد منافع شخصی شــان 
گام بر می دارنــد و منافــع ملی بــرای آنها اهمیتی 
ندارد. این در حالی اســت که کامرانی فر می تواند 
به سادگی و حتی با ارسال یک ایمیل به ما کمک 
کند تا زحمات مان به راحتی هدر نرود اما این کار 
را انجــام نمی دهد. عجیب اســت که هیچ کس با 
وجــود اهمیت موضــوع، کاری برای مــا و در واقع 

داوری ایران انجام نمی دهد.«

  کامرانی فر  نمی خواهد 

ما در جام جهانی قضاوت کنیم

  الزامات فیفا مهم تر از

 لایسنس VAR است

    فدراسیون حتی یک قدم هم 

برای ما برنداشت


